
Motie van PvdA en SP 

  

De raad van de gemeente Horst aan de Maas, in vergadering bijeen op 26 mei 2015, gelet op artikel 

39 van het Reglement van Orde voor de vergaderingen van de gemeenteraad;  

  

gehoord de beraadslaging:  

  

NIVEL en IRAS van Universiteit Utrecht hebben onderzoek gedaan naar de relatie tussen 

volksgezondheid en intensieve veehouderij.  

  

In het coalitieakkoord is opgenomen: Omdat volksgezondheid voorop staat en de intensieve 

veehouderij een belangrijke sector is in onze gemeente volgen we nadrukkelijk het grootschalig 

gezondheidsonderzoek van het RIVM. We blijven in overleg met de rijksoverheid en de provincie om 

actuele inzichten op dit gebied te delen.  

  

De Wet Publieke gezondheid bepaalt dat het college gezondheidsaspecten in bestuurlijke 

beslissingen bewaakt. Bij de beslissingen rond het NGB is dat destijds gedaan door de GGD 

onderzoek te laten verrichten. Dat onderzoek is gebaseerd op de inzichten van toen.  

  

Het onderzoek veehouderij en gezondheid omwonenden is een grootschalig onderzoek waarbij 

onderzoekers van het RIVM, IRAS, NIVEL en WUR proberen te achterhalen wat de relatie is tussen 

veehouderijen en de gezondheid van de mensen die daar omheen wonen. De uitkomsten van dat 

onderzoek worden in 2016 verwacht.  

  

We staan voor een dilemma. Enerzijds loopt er een groot landelijk onderzoek naar de relatie tussen 

IV en volksgezondheid en anderzijds de lopende procedures rond het NGB, het grootste IV bedrijf 

van Nederland.  

  

De raad spreekt uit:  

Kennis te hebben genomen van het onderzoek van NIVEL/IRAS, het belang van volksgezondheid 

voorop te plaatsen en de ontwikkelingen van het landelijk onderzoek nauwgezet te volgen.  

  

Verzoekt het college:  

Met de staatssecretaris en verantwoordelijk gedeputeerde in overleg te treden over de vraag op 

welke wijze het onderzoek van NIVEL/IRAS en het landelijk onderzoek naar de effecten tussen IV en 

volksgezondheid kan worden betrokken bij ontwikkelingen van de IV-sector in de gemeente Horst ad 

Maas. De raad voor 2016 te informeren over de resultaten van dat overleg.  

  

en gaat over tot de orde van de dag. 

 

Richard van der Weegen (PvdA) en Anthony van Baal (SP) 


